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§ 1 GRO Mats Granath, öppnar Riksmötet (RM) 2018 och hälsar alla som är 

kommandes från när och fjärran varmt välkomna till Blekinge och Ronneby och till 
RM 2018. 
  

§ 2 Fastställande av röstlängden: 
Beslut: RM fastställer röstlängden innehållande 322 delegater (317 var 
närvarande). 
 

§ 3 Val av ordförande och vice ordförande för RM 2018. 
Riksvalnämndens (RVN) ordförande Per-Erik (Peje) Josefsson, LC Bålsta, föreslår 
som ordförande: Alf Bakken, LC Malung. 
Beslut: Alf Bakken väljs att leda dagens förhandlingar. 
 
RVN föreslår som vice ordförande: Sten-Yngve Södergren, LC Sölvesborg. 
Beslut: Sten-Yngve Södergren väljs att tillsammans med Alf Bakken leda dagens 
förhandlingar. 
 

§ 4 Val av två sekreterare för RM 2018. 
RVN föreslår som sekreterare för RM 2018: Bill A. Fridström, LC 
Karlskrona/Jarramas  
och Dan Jönsson, LC Sölvesborg. 
Beslut: Bill A. Fridström och Dan Jönsson väljs till sekreterare för RM 2018. 
 

§ 5 Val av två justerare, som tillsammans med ordföranden justerar protokollet.  
RVN föreslår till protokollsjusterare: Lennart Sandberg, LC Bräkne-Hoby och Thomas 
Carlsson, LC Ronneby. 
Beslut: Lennart Sandberg och Thomas Carlsson väljs att tillsammans med 
ordföranden och vice ordföranden justera RM 2018 förhandlingsprotokoll. 
 

§ 6 Val av rösträknare. 
RVN föreslår som rösträknare: Gerdie Ekstrand LC Sölvesborg, Ingegerd Johansson 
LC Sölvesborg, Per Nilsson LC Sölvesborg, Ann-Christin Olsson LC Sölvesborg, 
Arne Olsson LC Sölvesborg, Chantal Ottesen LC Bräkne Hoby, Berit Carlsson LC 
Ronneby, Willy Persson LC Ronneby, Madeleine Eriksson LC Ronneby samt Jan-Åke 
Gustafsson LC Karlshamn. 
Beslut: De föreslagna väljs till rösträknare vid RM 2018 förhandlingar. 
 

§ 7 Anmälan av övriga ärenden, punkt 21. 
a/ Finn Bangsgaard, LC Svansjö: orkester norden 
b/ Kent Benediktsson LC Malmö/Malmöhus: GDPR 
c/ Felle Fernholm LC Vadstena: sponsring av tullverkets sökhundar 
d/ Mats Granath LC Trollbäcken: Europaforum i Tallin 2019 
 

§ 8 Fastställande av förhandlingsordningen (sid 2 RM-trycket). 
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Ordf föreslår att § 16 ”Handläggning av från Guvernörsrådet avgivna förslag” flyttas 
till omedelbart efter § 13 ” Guvernörsrådets verksamhetsrapport fram till och med 
februari innevarande år”.  
Beslut 1: Föredragen förhandlingsordning kan med tillägg och förslag enligt ovan 
fastställas. 
Beslut 2: Protokollspunkten förklaras omedelbart justerad. 
 

§ 9 Närmast föregående guvernörsråds verksamhetsberättelse, multipeldistriktets 
(MD) resultat och balansräkning för verksamhet avslutad 30 juni föregående år 
(sid 3 – 15 RM-trycket). 
Verksamhetsberättelsen för föregående år kan anses vara föredragen eftersom den 
publicerats i riksmötestrycket.  
Yttrande: Mats Bucht, LC Reng-Höllviken, inkom med inlägg om återbetalning till 
Radiohjälpen. 
Beslut: Riksmötet anser att verksamhetsberättelsen är föredragen enligt ovan 
och godkänner verksamhetsberättelsen för 2016-2017 och lägger den till 
handlingarna. 
   

§ 10 
 

Revisorernas berättelse (sid 16 – 19 RM-trycket). 
Revisionsrapport för föregående år kan anses vara föredragen eftersom den publicerats 
i riksmötestrycket. 
Yttrande: Förtroendevald revisor, Ulf Wiberg, LC Västervik, informerar att han gått 
igenom all redovisning, även den som berör projekt. Bedrägeriet i Tanzania, som 
upptäcktes 2015, är redovisad till samtliga medlemmar i Lions Sverige. Inga 
felaktigheter i redovisningen kring detta ärende finns, menar Ulf. 
Yrkande: Mats Bucht, LC Reng-Höllviken yrkar att det i framtiden ska vara krav på 
revision när man lämnar pengar vidare till en projektgrupp inom MD. Ytterligare en 
delegat yrkade bifall till Buchts förslag. GRO replikerade att åtgärder redan vidtagits 
för framtida projekt. 
Yrkande: Ewy Mårtensson, LC Reng-Höllviken: Var beloppet som skall återbetalas 
till Radiohjälpen känt eller inte vid bokslutets upprättande? Om det inte var känt yrkas 
på reservation av beloppet. 
Beslut: Riksmötet anser att revisorernas berättelse är föredragen enligt ovan 
samt godkänner revisorernas berättelse för 2016 - 2017 och lägger 
revisionsrapporten till handlingarna. 
 

§ 11 
a - c 

Fastställande och ansvarsfrihet. 
Resultat- och balansräkningen för föregående år kan anses vara föredragen eftersom 
den publicerats i riksmötestrycket. 
Beslut: Riksmötet anser att resultat- och balansräkningen är föredragen enligt 
ovan. 
 
11a. Fastställande av resultat- och balansräkning. 
Förslag till beslut: att Riksmötet fastställer resultat- och balansräkning per 30 juni 
2017. 
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Yrkande:  
– att Riksmötet fastställer resultat- och balansräkning per den 30 juni 2017. 
– att årets resultat 44 858 SEK i administrativa kassans resultat, tillsammans med 
balanserade medel 293 845 SEK, balanseras i ny räkning om sammanlagt 338 703 
SEK. 
Beslut: Riksmötet beslutar fastställa resultat- och balansräkning och godkänna 
yrkandena enligt ovanstående förslag per den 30 juni 2017. 
 
11b. Fastställande av disponering av resultatet. 
Förslag till beslut att disponera så; 
– att till projektmedel avsätts 10 320 084 SEK. 
– att till IT-verksamheten destineras 0 SEK. 
– att till balanserat resultat hänförs 338 703 SEK. 
– att till dispositionsfond hänförs 0 SEK. 
Beslut: Riksmötet beslutar att fastställa disponering av resultatet enligt 
ovanstående förslag. 
 
11c. Beslut om ansvarsfrihet. 
Förslag att medge Guvernörsrådet och arbetsutskottets ledamöter ansvarsfrihet för 
perioden 2016-07-01 -- 2017-06-30. 
Beslut: Riksmötet beviljar Guvernörsrådet och arbetsutskottets ledamöter 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2016-07-01 -- 2017-06-30. 
 

§ 12 Insamlingsstiftelserna Sveriges Lions hjälpfond och Lions Quest 
årsredovisningar mm  
(sid 20 – 39 RM-trycket). 
Sveriges Lions hjälpfond och Lions Quests årsredovisningar kan anses vara föredragna 
eftersom de publicerats i rikmötestrycket. 
Yttrande: LQ:s ordförande Stig Lundqvist, kommenterade kort resultatet. Det är inte 
aktuellt att anställa någon i dagsläget, man vill ha balans i ekonomin. I höst ska 500 
handledare utbildas. 500 barn har under året fått LQ-utbildning. 
Beslut: Riksmötet beslutar att godkänna verksamhetsrapporterna och lägga dem 
till handlingarna. 
 

§ 13 Guvernörsrådets verksamhetsrapport fram till och med februari innevarande år  
(sid 40 – 46 RM-trycket). 
Guvernörsrådets rapport kan anses vara föredragen eftersom den publicerats i 
rikmötestrycket. 
Yttrande: GRO redogjorde kort vad som görs/gjorts om hur föra Lions Sverige 
framåt; 
Medlemskampanjen är nödvändig och fortsätter, förslag till ny distriktsindelning, man 
har stärkt projektorganisationen på MD-nivå, infört Världslionsdagen 8/10, förstärkt 
miljöarbete, anpassat stadgeförslag till RM, effektiva möten t ex GoToMeeting, 
arbetar med att få fler delegater till RM, effektivare organisation vid Lions kontor i 
Stockholm, teknikutveckling samt förbättrad rapportering i MyLCI. 
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GRO informerade även om vad som har gjorts från 2018-03-01 t o m dags dato. 
Beslut: Riksmötet beslutar att godkänna verksamhetsrapporten för ovanstående 
tid och lägga den till handlingarna. 
 

§ 16 Handläggning av från Guvernörsrådet avgivna förslag (sid 75 – 98 RM-trycket). 
   1. Förslag till ny distriktsindelning inom MD 101 SWEDEN. 

Förslaget har presenterats i RM-trycket, flera mail i ärendet till medlemmarna har 
skickats ut, arbetsgruppen har genomfört ett seminarium om förslaget under torsdagen 
vid RM 2018. 
Förslaget kan därför anses vara föredraget. 
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att besluta:  
• Att Riksmötet beslutar om ny distriktsindelning enligt presenterat förslag som innebär 

sammanslagning av de nuvarande 10 distrikten två och två till fem distrikt. (101P+N, 
101GD+B, 101A+U, 101S+SM och 101SV+VG) med smärre gränsjusteringar enligt 
specifika önskemål från klubbar.  

• Att om det nya distriktet 101P+101N ligger under 1250 medlemmar när de två distrikten går 
samman till ett distrikt eller om medlemsantalet sjunker under 1250 medlemmar kort efter 
sammanslagningen, får det nya distriktet en möjlighet att inom tre (3) år öka medlemsantalet 
så att man åter kommer över 1250 medlemmar. Om man inte lyckas med detta går distriktet 
samman med det sammanslagna distriktet 101A+101U.  

• Att Guvernörsrådet får i uppdrag att ta fram beteckningar på de fem nya distrikten.  
Yttrande: GRO poängterade att det är absolut nödvändigt med ny distriktsindelning 
och poängterade att det i första hand är en administrativ förändring, det påverkar inte 
klubbarnas ordinarie verksamhet. Idag har vi bara två fullvärdiga distrikt, 101S och 
101VG.  
Med ny distriktsindelning får vi effektiva distrikt och möjlighet till förbättrad 
ekonomi.  
Den nya distriktsindelningen kommer att gälla from 2019-07-01. 
Per-Olof Claesson, LC Ystad menar att det finns bara ett sätt att föryngra och förändra 
Lionsrörelsen i Sverige och det är genom förbättrad PR och marknadsföring. 
Yrkande 1: Leif Eskelid, LC Falkenberg, och Leif Sture, LC Hörby, 
yrkar på att 101SV och 101SM går ihop till ett distrikt och att 101S och 101VG 
kvarstår som egna distrikt, då de redan är fullvärdiga. Innebär att det blir 6 distrikt 
enligt detta förslag;  
Yrkande 2: Alf-Göran Andersson, DG 101S, yrkar på att zon 1och 2 i 101SV övergår 
till 101S och 101SM i den nya distriktsindelningen. Han tog senare tillbaka detta 
yrkande, innan beslut om ny distriktsindelning togs. Ytterligare en talare från 101SV 
yrkade på att gränsklubbar i 101SV går ihop med 101S och 101SM. 
Yrkande 3: Anette Sjöberg, LC Halmstad, yrkar avslag på förslaget om 
sammanslagning av 101SV och 101SM. Hon tillägger också att det är de enskilda 
klubbarna som gränsar till annat distrikt som kan besluta om byte till nytt distrikt, 
zonerna har inte mandat till detta. 
 
Anette Eiserman Wikström, Mattias Öberg, Urban Möller samt Peter Nilsson yrkade 
bifall till GR:s förslag om 5 distrikt. GRO tyckte att debatten som förts är viktig och 
intressant och föreslog mötet att besluta enligt GR:s förslag. 



  Sida 5 av 18 

Lions Riksmötesprotokoll 2018-05-11 

 AB SYS BAF DJ LS TC 
 
 

 
DG Christer Johansson i 101SM informerar att vid distriktsmötet (DM) i Västervik 
21/4, togs beslutet att gå samman med 101S. 
 
Finn Bangsgaard informerar att klubbar som gränsar till andra distrikt och som vill 
byta distrikt, måste göra detta skriftligt till MD senast 2018-06-10. 
Beslut: Riksmötet anser att förslaget är föredraget enligt ovan och beslutar  
att avslå yrkandet om sex distrikt. 
att med stor majoritet följa GR:s förslag om ny distriktsindelning enligt ovan, 
med tillägget:  
”Specifika önskemål från klubbar. Klubb som vill byta distrikt måste ha 
verksamhetsområde som gränsar till det nya distriktet. Skriftlig ansökan skickas 
till GRO senast 2018-06-10” 
 
2. Förslag för ändringar av stadgar, normalstadgar och arbetsordning from  

 2018-07-01. 
 Förslaget har presenterats i RM-trycket. Stadgesekreteraren, Urban Möller, har 

genomfört ett seminarium om förslaget under torsdagen vid RM 2018. 
Förslaget kan därför anses vara föredraget. 
Yttrande: GRO informerar om ändringar i arbetsordningen. Stadgesekreteraren 
informerar om anledningarna till ändringarna, bla GAT (det globala arbetsteamet) som 
är ett nytt begrepp som påverkar arbetet på alla nivåer. Det handlar om miljöhänsyn, 
enhetligare organisationsstruktur, vissa förtydliganden samt rent språkliga justeringar. 
Vi ska säga/skriva Lions Sverige i all kommunikation framöver. Arbetsordningen har 
ändrats med avseende bland annat angående förändrade tider för motioners inlämning. 
Yrkande: Karin Blomstrand, LC Munkedal, yrkar på att i § 29 tredje stycket byta ut 
”hen” mot ”den” samt i § 41 stryka ”hen” och istället skriva ”själv eller partner”. 
Mats Bucht, LC Reng-Höllviken, yrkar på avslag av skrivningen i § 37 alt återremiss.  
Urban Möller förtydligade om ”parter” i skrivningen. 
GRO yrkar avslag på Mats Buchts yrkande ovan med hänvisning till att klubbarna 
efterlyser tydliga riktlinjer. Att ändra skrivningen i § 37 är ett steg på vägen i den 
riktningen. Han yrkar bifall till GR:s förslag liksom bifall till Karins Blomstrands 
yrkande ovan. 
Anette Eiserman Wikström, LC Mölndal, yrkar bifall till GR:s förslag. 
Leif Bure, LC Hörby, menar att stadgeändringar borde gå ut till klubbarna på remiss 
innan de tas upp på RM och yrkar bordläggning av förslagen.  
Stadgesekreteraren informerar om att det inte finns sådana regler i stadgarna, som 
endast säger att ändringsförslagen ska finnas med i RM-trycket. Dessutom krävs 2/3 
majoritet röstövervikt vid ändringar av stadgar på RM. GRO utvecklar vidare och 
menar att en manual kan tas fram, där det framgår vilka organisationer Lions kan 
skänka medel till (organisationer där inte våra aktivitetsmedel går till löner och andra 
administrativa kostnader). 
Beslut 1: Ny skrivning i § 16 godkänns av Riksmötet enligt GR:s förslag med 
ändring av ordet hen i § 29 och 41, enligt Karin Blomstrands förslag ovan. 
Yrkandet på avslag alt bordläggning av § 37 gick till votering där förslaget 
avslogs och GR:s förslag till skrivning gäller. 
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Emma Björk, LEO Linköping, undrade med anledning av ”hen diskussionen” om 
Lions är inkluderande eller exkluderande och menar att vi ska följa utvecklingen och 
använda de nya termer i språket som dyker upp och menar att vi ska behålla ordet 
”hen” i stadgarna. Urban Möller kommenterade att det kommer att finnas med, men att 
det kan bytas ut i en del sammanhang. 
Ordet ”hen” bör användas där så befinns lämpligt. LEOs representant vill att Lions 
skall sluta diskutera han/hon/hen ordens användning. 
Urban Möller påpekade att Svenska Akademin tillåter att ordet används i officiella 
sammanhang (till vad nytta Akademins yttrande har för relevans i dagsläget). 
 
Urban Möller informerade lite kring ändringar i arbetsordningen, bla § 19, 
nomineringar till poster i MD och distrikt. Vidare har man förlängt tiden för 
inlämnande av motioner till 15 januari. Dessa ska vara skriftliga och undertecknade (§ 
22 och § 23). 
Vidare ny text i § 2 ”klubben ska sträva efter att aktiviteter, resor, möten och 
administration genomförs med miljöhänsyn”. I styrelsen på klubbnivå har det 
tillkommit två nya poster, GMT och GST.  
Karin Blomstrand, LC Munkedal, yrkar på ett tillägg i arbetsordningen: att klubbens 
aktivitetsmedel skall betalas ut till 75 % under ett verksamhetsår. Mattias Öberg, LC 
Avesta, och GRO yrkar avslag på Karins förslag. Bruno Ahlqvist, LC Gävle, 
informerade om att stadgarna säger att 75 % av klubbens aktivitetsmedel ska betalas ut 
på totalt tre år och yrkar bifall till GR:s förslag. 
Beslut 2: Riksmötet beslutar godkänna stadgeändringarna i arbetsordningen 
med tilläggsyrkandet avseende GST ovan att avslå Karin Blomstrands 
tilläggsyrkande.  
 
Ytterligare ändringsförslag är § 5a andra stycket där ”styrning och kontroll” läggs till 
samt § 9a ”Stadgesekreterare får väljas till sekreterare i GR” 
Beslut 3: Riksmötet anser att förslagen är föredragna enligt ovan och beslutar att 
följa GR:s förslag med nödvändig majoritet gällande stadgar (2/3 majoritet) 
genom uppvisande av gröna röstsedlar och ändringar om nya stadgar för Lions 
MD 101 och normalstadgar för Lions Clubs i MD 101 att gälla from 2018-07-01 
samt att punkten är omedelbart justerad. 
 
Stadgesekreteraren, Urban Möller, har framfört, efter beslutet, att: Det lades ett 
yrkande om att komplettera texten om att vicepresidenten ska vara GLT med ”om 
ingen annan finns” eller något liknade som RM biföll.  
 
 
 

 3. Att arrangera LEO Europa Forum 2021 tillsammans med MD 106 Lions Danmark.  
 Under torsdagen genomförde representanter för LEO ett seminarium om förslaget.  
 Förslaget kan därför anses vara föredraget. 

Yttrande: Representanter från LEO Stockholm och LEO Linköping presenterar 
arrangemanget som man tror kan påverka LEO positivt och ge bra PR. 
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Beslut: Riksmötet anser att förslaget är föredraget enligt ovan samt beslutar följa GR:s 
förslag. 
 
4. Att disponera medel ur Pengapåsen för återbetalning av resterande skuld till 
Radiohjälpen.  
Yttrande: GRO föredrar punkten. Det handlar om Världens Barn (VB) projekt i 
Tanzania (bedrägeri) och Mexico (bristande redovisning). Efter förhandlingar med 
Radiohjälpen har man skrivit av Mexicoprojektet med 600 000 SEK, då skolan är 
igång och fungerar. Även valutaförluster är avskrivna. När det gäller 
Tanzaniaprojektet är det polisanmält och jurist i Tanzania försöker bringa klarhet i vad 
som hänt samt om lokala Lionsmedlemmar är inblandade.  
Fastställt återbetalningsbelopp till Radiohjälpen är 1 800 000 SEK, att betalas under en 
treårsperiod. Frågor, klargöranden och synpunkter togs upp. 
Yttrande: Bengt Larsson, LC Svenljunga, undrar om inte detta skall vara en 
administrativ kostnad. 
Svar från Bengt Parkstam, controller: Skulle dessa pengar tas ur den administrativa 
kassan torde det leda till att Lions MD 101 går i konkurs 
Beslut: Riksmötet beslutar följa GR:s förslag.  
 
5. Att revidering av arbetsordning för Lejonkronan görs så att Hedersråden i MD övertar 
denna uppgift.  
Beslut: Riksmötet beslutar följa GR:s förslag. 
 
6. Att avveckla Kulturstipendiet i samband med Riksmöten.  
Yttrande: DG Bo Persson redogör förslaget. 
Beslut: Riksmötet beslutar följa GR:s förslag. 
 
7. Att inbetalning till Pengapåsen är 50 kronor per medlem. 
Beslut: Riksmötet beslutar följa GR:s förslag. 
 
7. Att inbetalning till Katastrofberedskapen är 100 kronor per medlem. 
Beslut: Riksmötet beslutar följa GR:s förslag. 
 
9 . Att inbetalning av medel till NSR är 40 kronor per medlem. 
Yttrande: Informeras om att pågående projekt är ”Glömda Barnen” för Norges del till 
Libanon och för Sveriges del till Turkiet. Totalt 90 000 EUR/år i 4 år. 
Beslut: Riksmötet beslutar följa GR:s förslag. 
 
10. Att medel till fonden för personer med funktionsvariationer är 50 kronor per medlem 
varav 10 kronor ska användas som aktivt stöd till idrott för personer med 
funktionsvariationer och dess satsningar på deltagande i Paralympics. 
Beslut: Riksmötet beslutar följa GR:s förslag. 
 
11. Att inbetalning till Lions Quest – Tillsammans är 40 kronor per medlem 
Beslut: Riksmötet beslutar följa GR:s förslag. 
12. Att inbetalning till LEO är 30 kronor per medlem under tre år med anledning av 
arrangerandet av LEO Europaforum 2021. 

      : DG Alf–Göran Andersson föredrar punkten. 
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Beslut: Riksmötet beslutar följa GR:s förslag. 
 
13. Att inbetalning till Katastroftält BQL ”Bring Quality to Life” är 40 kronor per 
medlem.  
Beslut: Riksmötet beslutar följa GR:s förslag. 
 
14. Att inbetalning till Sveriges Lions Miljöpris är 10 kronor per medlem.  
Yttrande: DG, Dilip Lagevik, informerar kring Lions miljöpris. Utdelning skjuts upp 

till 
RM i Västerås 2019. 
Beslut: Riksmötet beslutar följa GR:s förslag. 
 

§ 14 
a - m 

Val (sid 47 – 52 RM-trycket). 
Riksvalnämndens (RVN) ordförande Per-Erik Josefsson, LC Bålsta, föredrog valen. 
14 a. Guvernörsrådets ordförande 2018 – 2019 
Nominerad:                                                     Klubb: Nominerad av 

distrikt: 
Nils-Erik 
Borgström 

LC Munkedal               A, B, GD, N, P, S, 
SM, SV, U, VG 
 

Yrkande: RVN förordar Nils-Erik Borgström. Nils-Erik presenterar sig själv. 
Beslut: Riksmötet beslutar enhälligt och med acklamation att välja Nils-Erik 
Borgström,  
LC Munkedal, till Guvernörsrådets ordförande för perioden 2018-07-01 -- 2019-
06-30. 
Valet möttes med en stor applåd. 
 
14 b. Guvernörsrådets vice ordförande 2018 – 2019 
Nominerad:                                                     Klubb: Nominerad av 

distrikt: 
Thorbjörn Bengtsson LC Upplands 

Väsby      
A, B, GD, N, P, S, 
SM, SV, U, VG 

Yrkande: RVN förordar Thorbjörn Bengtsson. Mattias Öberg presenterar Thorbjörn 
med hjälp av lite frågor. 
Beslut: Riksmötet beslutar enhälligt att välja Thorbjörn Bengtsson, LC Upplands 
Väsby, till Guvernörsrådets vice ordförande för perioden 2018-07-01 -- 2019-06-
30. 
 
14 c. Ledamot som MD controller. 
Nominerad:                                                     Klubb: Nominerad av 

distrikt: 
Bengtåke Johansson LC Gävle A, GD, P, SM, U, 

VG 
Annika Nordell 
(Har avböjt omval). 

LC Östersund/ 
Brunkullan 

B, S, SV 

Yrkande: RVN förordar Bengtåke Johansson. Bengtåke presenterar sig själv. 
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Beslut: Riksmötet beslutar välja Bengtåke Johansson, LC Gävle, till Controller 
för perioden 2018-07-01 -- 2020-06-30. 
 
 
 
 
14 d. Auktoriserat revisionsbolag (upphandlat) samt förtroendevald revisor och 
ersättare. 
Nominerad 
ordinarie:                                                     

 

Christina 
Wahlström 

Revisorspoolen Matsson & Co AB 

Nominerad 
ersättare:       

 

Pia Edstedt Revisorspoolen Matsson & Co AB 
Yrkande: RVN föreslår att RM godkänner följande: Att Pia Edstedt beviljas 
entledigande 2018-06-30 och fyllnadsval för auktoriserad revisor Anders Larsson from 
2018-07-01.  
Beslut: Riksmötet beslutar att följa RVN:s förslag och välja:  

• Christina Wahlström. 
• Bevilja Pia Edstedt entledigande from 2018-6-30. 
• Att genom fyllnadsval välja Anders Larsson from 2018-07-01. 

 
14 d. Förtroendevald revisor och ersättare. 
Nominerad 
ordinarie:     
Ulf Wiberg                                                

Klubb: 
LC Västervik 

Nominerad av distrikt:  
A, GD, P, S, SM, VG 

Nominerad 
ersättare:                                           

Klubb: Nominerad av distrikt: 

Roland 
Thorstensson.  
(Har avböjt omval).  
Hans Folkesson 

LC Kilsbergen 
 
LC Vetlanda 

A, GD, P, S, VG 
 
SM 

RVN föreslår som ordinarie: Ulf Wiberg, 2018-07-01 -- 2019-06-30. 
RVN förslår som ersättare: Hans Folkesson, LC Vetlanda, 2018-07-01 -- 2019-06-30. 
Beslut: Riksmötet beslutar att följa RVN:s förslag och välja: 

• Ulf Wiberg som ordinarie förtroendevald revisor  
• Hans Folkesson som ersättare till förtroendevald revisor. 

 
14 f. Tre ledamöter i riksvalnämnden 2018 - 2019, varav en ledamot väljs som 
ordförande. 
Nominerad:                                                     Klubb: Nominerad av distrikt: 
Ordf norr:  
Mats Torstensson  
(2 år i RVN) 

 
LC Luleå 

 
A, B, GD, N, P, S, SM, SV, U, VG 
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Ledamot syd:  
Kent Benediktsson 
 (1 år i RVN) 

 
LC 
Malmö/Malmöhus 

 
A, B, GD, N, P, S, SM, SV, U, VG 

Ledamot mellan: 
Gunilla Persson 

 
LC Märsta/Arlanda 

 
A, GD, P, U 

Ulf Carlsson LC Vårgårda SV, VG 
Per Jansson.  
(Har avböjt omval). 

LC Uddevalla S 

Stig Lundqvist 
(Har avböjt omval). 

LC Tierp SM 

Yrkande: RVN förordar Ulf Carlsson som ny medlem i RVN. 
 

Beslut: Riksmötet beslutar att följa RVN:s förslag och välja 
• Mats Torstensson som ordförande i RVN,  
• Kent Benediktsson som fortsatt ledamot i RVN och  
• Ulf Carlson nyval till ledamot i RVN. 

 
14 g. Ordförande/IRD för kommittén för hjälpverksamhet, ledamot/innevarande 
års IRD, ledamot/funktionsvariation samt ledamot. Nominerad ordförande/IRD:                               
Beslut: Inga val aktuella efter tidigare idag beslutad stadgeändring.  
GR utser fortsättningsvis dessa ledamöter. 
 
14 h. Ordförande/YED för kommittén för ungdomsverksamhet, ledamot/vYED 
samt ledamot narkotika. 
Nominerad 
ordförande/YED:   
Anita Hult 
Marie Johansson  
(Har avböjt omval).                                                

Klubb: 
 
LC Vetlanda 
LC Gävle 

Nominerad av distrikt:  
 
A, GD, P, S, SM, SV, VG 
U 

Nominerad/YED:                                                       
Anita Hult 
(se ovan) 

LC Vetlanda A, GD, P, S, SM, SV, VG 

Jan Lunden 
(Har avböjt omval). 

LC Hässleholm A 

Anita Hult 
(se ovan) 

LC Vetlanda B, U 

Dilip Lagevik  
(Har avböjt omval). 

LC Sundbyberg VG 

Britt Nilsson LC Kil B 
 

Ledamot/Kamp 
mot droger. 

  

Felle Fernholm LC Vadstena A, B, GD, P, S, SM, SV, U, VG 
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RVN förordar till ordförande YED för perioden 2018-07-01 – 2019-06-30 Anita Hult, 
LC Vetlanda. 
RVN förordar till ledamot YED för perioden 2018-07-01 – 2019-06-30 Britt Nilsson, 
LC Kil. 
RVN förordar till ledamot Kamp mot droger för perioden 2018-07-01 – 2019-06-30  
Felle Fernholm, LC Vadstena. 
Beslut: Riksmötet beslutar att följa RVN:s förslag och välja. 

• Anita Hult (till YED ordförande) 
• Britt Nilsson (till ledamot i YED) 
• Felle Fernholm (till ledamot och kamp mot droger) 

 
14 i. Kontaktperson Orkester Norden. 
Nominerad:                                                     Klubb: Nominerad av distrikt: 
Finn Bangsgaard LC Svansjön A, B, GD, N, P, S, SV, U, VG 

RVN förordar Finn Bangsgaard. 
Beslut: Riksmötet beslutar att följa RVN:s förslag och välja  

• Finn Bangsgaard. 
 

14 j. Rådgivande placeringsgrupp, tre personer 2018 – 2019. 
Nominerad:                                                     Klubb: Nominerad av distrikt: 
Ordf: Ingvar 
Långström 

LC Långsele A, GD, N, P, S, SV, U, VG 

Ledamot: Gunnar 
Lindberg 

LC Sigtuna A, GD, N, P, S, SV, U, VG 

Ledamot: Bo 
Eriksson 

LC Knivsta A, GD, N, P, S, SV, U, VG 

 RVN förordar: Omval av samtliga. 
 Beslut: Riksmötet beslutar att följa RVN:s förslag och välja. 

• Ordf: Ingvar Långström 
• Ledamot: Gunnar Lindberg 
• Ledamot: Bo Eriksson 

 
14 l. Ordinarie styrelseledamot, Barndiabetesfonden 2018 – 2019. 
Nominerad:                                                     Klubb: Nominerad av distrikt: 
Birgitta Hydén LC Uppsala/Disa A, B, GD, N, P, S, SV, U, VG 
Ersättare: 
Per Krantz  

 
Linköping/Valla 

 
RVN 

RVN förordar som ordinarie styrelseledamot Birgitta Hydén. 
RVN förordar som ersättare för ordinarie styrelseledamot Per Krantz. 
Beslut: Riksmötet beslutar att följa RVN:s förslag och välja 

• Birgitta Hydén, som ordinarie styrelseledamot 
• Per Krantz, som hennes ersättare 
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14 m. Ansvarig för LEO 
Nominerad:                                                     Klubb: Nominerad av distrikt: 
Robby Haegdorens LC Stockholm/ 

Glob 
A, GD, N, P, U, VG 

RVN förordar som LEO ansvarig Robby Haegdorens. 
Beslut: Riksmötet beslutar att följa RVN:s förslag och välja Robby Haegdorens 
som  
LEO-ansvarig. 
 

§ 15 
a - l 

Handläggning av från kommittéer avgivna rapporter och betänkanden  
(sid 57 – 74 RM-trycket). Rapporterna kan anses vara föredragna eftersom de 
publicerats i riksmötestrycket. 
15 a. Rapport från kommittén för hjälpverksamheten 
Beslut: Rapporten godkänns och läggs tillhandlingarna. 
 
15 b. Rapport från kommittén för ungdomsverksamheten 
Beslut: Rapporten godkänns och läggs till handlingarna. 
 
15 c. Rapport från kommittén för tältprojekt BQtL 
Yttrande: Tält är beställda för att finnas i lager inför kommande katastrofer. De kostar 
numera 7 000 SEK/st och är lite större än tidigare. Finns folder framtagen som 
beskriver tälten. Avtalsförhandlingar med MSB pågår. 
Beslut: Rapporten godkänns och läggs till handlingarna. 
 
15 d. Rapport från LCIF koordinatorn 
Beslut: Rapporten godkänns och läggs till handlingarna. 
15 e. Rapport från kommittén för riksmötesordnande 
Beslut: Rapporten godkänns och läggs till handlingarna. 
 
15 f. Rapport från kommittén för ny distriktsindelning 
Beslut: Rapporten godkänns och läggs till handlingarna. 
 
15 g. Rapport från GMT 
Yttrande: Anette Sjöberg informerar om att 6 klubbar har lagts ner hittills i år, finns 
risk att någon till kan försvinna. Totalt har vi minskat med 221 medlemmar hittills i år. 
Medlemskampanjen avslutades 30/4 2018 och dragning av vinnare att åka på 
Convention i Milano 2019, sker på kvällens bankett. 
Beslut: Rapporten godkänns och läggs till handlingarna. 
 
15 h. Rapport från GLT 
Yttrande: Nästa RLLI-utbildning (ledarskapsutbildning) äger rum 19-21/10 2018 i 
Södertälje. Viktigt att skicka ledare i distrikten till denna utbildning. Platserna är 
begränsade till max 20 personer. 
Alla GAT-team kommer att ha gemensam utbildning 14-16/9 2018 i Södertälje. 
Beslut: Rapporten godkänns och läggs till handlingarna. 
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15 i. Rapport från GST 
Yttrande: Ny roll GST(Global Service Team) avseende aktiviteter och som funnit ca 
ett år nu i hela världen. F n har vi ansvarig GST på MD-nivå samt i fyra distrikt 
hittills. From 1/7 2018 ska det även finnas en GST-ansvarig på klubbnivå, förslagsvis 
aktivitetskommitténs ordförande. Ska anmälas vem som blir GST i klubbarna. GST på 
MD-nivå har bla tittat på volontärverksamhet i Lions. 
Beslut: Rapporten godkänns och läggs till handlingarna. 
 
15 j. Jubileumsinsamlingen 
Yttrande: Bengtåke Johansson, informerar att arbete pågår med att besluta om medel 
till klubbar som sökt till olika projekt, f n finns det ansökningar från fem klubbar. Sista 
dag att ansöka om medel från fonden är 2019-06-30. Man har haft och beviljat 
ansökningar som hänvisar till sekretess. Handläggningstid för ansökningar är ca en 
månad. 
Beslut: Rapporten godkänns och läggs till handlingarna. 
 
15 k. LEO 
Beslut: Rapporten godkänns och läggs till handlingarna. 
 
15 l. Övriga rapporter 
Som information presenterar Musal Isa, LC Borlänge, en film om det nya 
insamlingsprojeket ”Water Means Life”, som handlar om det akuta behovet av rent 
vatten i Somalia. Projektet handlar kort och gott om att rädda liv. Ett borrhål kostar ca 
1 500 000 SEK och är 350 meter djupt. Projektet samarbetar med lokala Lionsklubbar. 
 
Per Krantz informerade kring ”De Glömda Barnen”. Ca 9 miljoner SEK har samlats in 
sedan projektet startade och som fortsätter även under 2018/2019.  
Per tillsammans med Mattias Öberg, Annika Nordell samt Leif och Nilgün Njord 
arbetar med projektet och ser till att alla Lions löpande får information.  
Leif och Nilgün passade på att tacka alla Lions i Sverige och Turkiet, som under 4 år 
gjort den här hjälpen möjlig. Presentationen avslutades med en film från flyktinglägret 
i Adana, Turkiet. 
Jan Eksvärd informerar om Lions miljöpris, vilket inte kunde delas ut i år pga 
pengabrist. De klubbar som lanserat kandidater i år kvarstår med sina nomineringar till 
2019 års riksmöte. 
 
Kia Carlsson informerar kring Lions hjälpfond som allmänheten kan skicka 
bidragsansökningar till. Det har kommit in hela 750 ansökningar men man har tyvärr 
lite pengar att dela ut än så länge. Hon uppmanar oss alla att gå in på fondens sajt och 
bli månadsgivare. 
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15 m. Lejonkronan 
Hedersrådet delade genom IPDG Anders Hult ut Lejonkronan till LC Husqvarna för 
deras arbete med syskolan i Nepal. På denna flickskola har 500 flickor hittills 
utbildats.  
DG, Bo Pehrsson, SV tackade för det fina priset å LC Husqvarnas vägnar och 
berättade att flickskolan i Nepal snart kommer att bli ett distriktsprojekt.  
 
Yttrande: Göran Carlander, LC Karlskona/Jarramas, berättar att klubben skänker 
pengar till projektet samt arrangerar en resa till Nepal och skolan under hösten 2018.  

• Önskar Ni följa med på resan, var vänliga och kontakta Göran C på enklaste 
sätt. 

 
§ 17 
a – e 

Från klubbarna avgivna motioner (sid 99 – 107 RM-trycket). 
17 a. Motion om uppsägningen av samarbetsavtalet med Radiohjälpen, LC Fjugesta,  
Yrkande: GR har lämnat yttrande över motionen i RM-trycket och föreslår att Riksmötet avslår 
motionen. 
Inget annat yrkande/yttrande har inlämnats.  
Beslut: Riksmötet beslutar följa GR:s förslag och avslå motionen. 
 
17 b. Motion om samarbetsavtalet med Radiohjälpen, LC Halmstad.  
GR har lämnat yttrande över motionen i RM-trycket och föreslår att Riksmötet avslår motionen. 
Yttrande: Anette Sjöberg presenterar motionen som vLP i LC Halmstad. 
Diskussion med anledning av motionen genomfördes med flera kloka inlägg och repliker. 
Yrkande: Anette Sjöberg, Christer Carlegård, Vivianne Eriksson samt ytterligare talare yrkar 
bifall till motionen. 
Yrkande: GR, Mattias Öberg och Anette Eiserman Wikström yrkar avslag på motionen. 
GRO menar att VB är bra men att vi ska satsa på våra egna projekt. Han informerade också om 
att tidigast 2020 är det möjligt för oss att kunna bli en del av VB igen. 
Votering begärdes och genomfördes. Resultatet efter voteringen visade majoritet för avslag på 
motionen. 
Beslut: Riksmötet beslutar följa GR:s förslag och avslå motionen. 
 
17 c. Motion om fredsaffischtävlingen, LC Nora. 
GR har lämnat yttrande över motionen i RM-trycket och föreslår att Riksmötet avslår motionen. 
Yttrande: GR föredrar sin ståndpunkt.  Inget annat yrkande/yttrande har inlämnats.  
Beslut: Riksmötet beslutar följa GR:s förslag och avslå motionen. 
 

17 d. Motion om fördelning av medel, LC Sollefteå.  
GR har lämnat yttrande över motionen i RM-trycket och föreslår att Riksmötet avslår motionen. 
Yttrande: Motionen innehåller 6 olika yttranden. DG Christer Johansson, 101SM föredrar GR:s 
ståndpunkt. 
Inget annat yrkande/yttrande har anmälts.  
Beslut: Riksmötet beslutar följa GR:s förslag och avslå motionen. 
 
17 e. Tillkommande motion om uppsägning av avtalet med Radiohjälpen,  
LC Gnesta. 
GR har lämnat yttrande över motionen i RM-trycket och föreslår att Riksmötet avslår motionen. 
Yttrande: GR föredrar sin ståndpunkt.  
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Yrkande: Henric Sörblad, LC Gnesta, menade att beslutet på RM 2003 att gå med i VB inte kan 
övergripas/ändras av GR, och yrkar följande:  

• Att stadgesekreteraren skall förtydliga § 6 i normalstadgar för Lions Clubs i MD 101 om 
GR möjlighet att överpröva RM beslut.  

           Diskussion om beslutsordning kring VB fördes med GRO. 
Beslut: Riksmötet beslutar följa GR:s förslag och avslå motionen, med tillägget att uppdra 
åt stadgesekreteraren att titta på vilka regler som gäller kring RM-beslut. 
 

§ 18 
a - c 

Fastställande och beslut om verksamhetsplan, budget och nationell avgift  
(sid 108 – 113 RM-trycket). 
18 a. Fastställande och beslut om verksamhetsplan 2018 – 2019. 
Verksamhetsplanen finns beskriven i RM-trycket. 
Yttrande 1: Nils-Erik Borgström presenterar sin verksamhetsplan för 2018-2019. 
Yttrande 2: Mats Bucht LC Reng-Höllviken tog upp om VB och vattenprojektet och 
yrkar att projektet ”Rent Vatten” skall vara en del av nationella insamlingen. 
GRO lämnar ett uttömmande svar på ställt yttrande och yrkar på att 
verksamhetsplanen godkänns som den står i RM-trycket.  
Beslut: Riksmötet beslutar att fastställa verksamhetsplanen för 2018 – 2019. 
 
18 b. Fastställande och beslut om budget 2018 – 2019. 
Budgeten finns presenterad i RM-trycket. 
Yttrande: Solveig Andersson, LC Uddevalla undrar varför inte handboken finns med 
i budgetförslaget. 
GRO svarar att anledningen är att den är tänkt att finnas i elektronisk form, men att det 
kommer att finnas en tryckt handbok i miniversion med den allra viktigaste 
informationen. Denna ”förminskade” handbok kan klubbarna rekvirera från kontoret i 
Stockholm. 
Beslut: RM beslutar att fastställa budgeten för 2018 – 2019. 
 

18 c. Fastställande och beslut om nationell avgift 2018 – 2019. 
Förslag om oförändrad nationell avgift 340 kronor/medlem. Rabatterad avgift till 170 
kr för max fyra (4) personer i samma hushåll. 
Yrkande: Inget annat yrkande/yttrande har anmälts.  
Beslut: RM beslutar att fastställa den nationella avgiften till 340 kronor och till 
170 kr som rabatterad avgift för max fyra personer i samma hushåll samt 
medlem i studentklubb och ungdom under 30 år för verksamhetsåret 2018 – 
2019. 
 

§ 19 
 

Erbjudande om värdskap för kommande RM samt beslut med anledning av 
ovanstående. 
Lena Nyquist med flera, presenterar och inbjuder till 2019-års RM i Västerås, med  
LC Hallstahammar som arrangör tillsammans med MDRMK. 
Beslut: Riksmötet beslutar att följa förslaget om värdskap till kommande RM 
enligt ovan. 
 

§ 20 Presentation av kommande verksamhetsårs guvernörsråd. 
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GRO elect presenterar det kommande guvernörsrådet. 
De hälsades välkomna med en rejäl applåd. GRO önskar nya guvernörsrådet ett stort 
lycka till. 
 

§ 21 
a – e 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Övriga ärenden 
21 a. Orkester Norden: Finn Bangsgaard informerar om att orkestern firar 25-
årsjubileum. I år blir det konserter mellan 17-23/8. Tre konserter i Danmark och två på 
Island. Finn menar att vi borde använda oss mer av orkestern. 
 
21 b. GDPR: Kent Benediktsson informerar om den nya personuppgiftslagen som 
börjar gälla from 25/5 2018. För Lions innebär det att nya medlemmar måste ta del av 
handling innan de registreras, samt fylla i en anmälan där man godkänner att man 
registreras i Lions register, innan man får bli medlem. Denna blankett ska sparas i 
klubben så länge medlemmen finns kvar (ska alltså inte skickas någonstans). 
Han avslutade med att tacka Jan Falk, LC Emmaboda, som skött tekniken perfekt 
under dagens möte.  
 
21 c. Sponsring av sökhundar: Felle Fernholm berättar om Lions samarbete med 
Tullverket. Lions är bland de största givarna till nya sökhundar. Varuvärdet för det 
som hundarna hittat mellan 2008-2016 uppgår till 4,9 miljarder SEK. Tullverket har 
egna inköpare med stor erfarenhet. De köper inga valpar och samtliga hundar 
lämplighetstestas innan köp. Tullverket är mycket tacksamma för Lions bidrag till 
dessa hundar. 
  
21 d. Europaforum: GRO visade ett bildspel om kommande Europaforum i Tallinn 
4-6/10 2019. Bildspelet kommer att skickas till DG och DG elect. 
 

21 e. LCIF: Jan-Åke Åkerlund delade ut en banner till LC Bräkne-Hoby som största 
donator till LCIF bland Sveriges klubbar föregående verksamhetsår. 
 

§ 22 Guvernörsrådets ordförande återtar ordförandeskapet och avslutar 2018 års 
Riksmöte. 
GRO tackar samtliga föredragande och alla andra för väl motiverade och konstruktiva 
förslag, inlägg och redovisningar. 
 
Han tackar mötets båda ordföranden som skickligt lotsat igenom ytterligare ett 
riksmöte till kloka och visa beslut, vilka kommer att gagna Lions verksamhet framåt.  
Han tackar även protokollförarna och ser fram emot att läsa protokollet från dagens 
möte. Ordförandena och sekreterarna förärades varsin vacker blombukett. 
 
 
Därefter förklarar Mats Granath 2018 års Riksmöte för avslutat och för att manifestera 
detta slog GRO ordförandeklubban i bordet och önskade oss alla varmt välkomna till 
banketten senare i kväll. 
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Cicero sade: 

Iucúndi acti labóres 
 

          
 
 

Marcus Tullius Cicero, ibland endast Cicero, var en romersk retor, författare och politiker.  
Han skrev tal, brev och böcker om retorik och filosofi.  
Född: 3 januari 106 f.Kr., Arpino, Italien 
Fullständigt namn: Marcus Tullius Cicero 
Mördad: 7 december 43 f. Kr i Formia, Italien 
Make/maka: Terentia (79 f.Kr.– 51 f.Kr.) 
Barn: Tullia, Cicero Minor 

 
Ronneby 2018-05-11 

 
 
 
 
 

Alf Bakken                                               Sten-Yngve Södergren 
LC Malung                                               LC Sölvesborg 
Riksmötets ordförande                             Riksmötets vice ordförande 
 

  
 
 
Bill A. Fridström  Dan Jönsson 
LC Karlskrona/Jarramas  LC Sölvesborg 
Riksmötets sekreterare  Riksmötets sekreterare 
 

 Protokollet justeras     
           
 
  
Lennart Sandberg                       Thomas Carlsson 
LC Bräkne Hoby                        LC Ronneby 
 
                   NB. Protokollet är elektroniskt justerat. 
 

  

https://www.google.se/search?newwindow=1&q=cicero+f%C3%B6dd&stick=H4sIAAAAAAAAAOPgE-LQz9U3MCxJM9USy0620i9IzS_ISQVSRcX5eVZJ-UV5ABkuBxskAAAA&sa=X&ved=0ahUKEwjgqYCi9oTbAhUGKywKHbHWAgcQ6BMIjQEoADAO
https://www.google.se/search?newwindow=1&q=Arpino+Italien&stick=H4sIAAAAAAAAAOPgE-LQz9U3MCxJM1XiBLHMTIyLq7TEspOt9AtS8wtyUoFUUXF-nlVSflEeAKvx2IAvAAAA&sa=X&ved=0ahUKEwjgqYCi9oTbAhUGKywKHbHWAgcQmxMIjgEoATAO
https://www.google.se/search?newwindow=1&q=cicero+fullst%C3%A4ndigt+namn&stick=H4sIAAAAAAAAAOPgE-LQz9U3MCxJM9WSzk620i9IzS_ISQVSRcX5eVZppTk5CnmJuakAFFKTOSkAAAA&sa=X&ved=0ahUKEwjgqYCi9oTbAhUGKywKHbHWAgcQ6BMIkQEoADAP
https://www.google.se/search?newwindow=1&q=cicero+m%C3%B6rdad&stick=H4sIAAAAAAAAAOPgE-LQz9U3MCxJM9VSz0620i9IzS_ISdVPSU1OTSxOTYkvSC0qzs-zSiwuBqLMvMSS1BQA_-CKLjUAAAA&sa=X&ved=0ahUKEwjgqYCi9oTbAhUGKywKHbHWAgcQ6BMIlAEoADAQ
https://www.google.se/search?newwindow=1&q=Formia+Italien&stick=H4sIAAAAAAAAAOPgE-LQz9U3MCxJM1XiBLGM443Tk7XUs5Ot9AtS8wtyUvVTUpNTE4tTU-ILUouK8_OsEouLgSgzL7EkNQUALgRCZ0AAAAA&sa=X&ved=0ahUKEwjgqYCi9oTbAhUGKywKHbHWAgcQmxMIlQEoATAQ
https://www.google.se/search?newwindow=1&q=cicero+make/maka&stick=H4sIAAAAAAAAAOPgE-LQz9U3MCxJM9WSyE620i9IzS_ISQVSRcX5eVbFBfmlxakAYv8v4CYAAAA&sa=X&ved=0ahUKEwjgqYCi9oTbAhUGKywKHbHWAgcQ6BMImAEoADAR
https://www.google.se/search?newwindow=1&q=terentia&stick=H4sIAAAAAAAAAOPgE-LQz9U3MCxJM1XiBLFM0tOKy7UkspOt9AtS8wtyUoFUUXF-nlVxQX5pcSoAmvesGDEAAAA&sa=X&ved=0ahUKEwjgqYCi9oTbAhUGKywKHbHWAgcQmxMImQEoATAR
https://www.google.se/search?newwindow=1&q=cicero+barn&stick=H4sIAAAAAAAAAOPgE-LQz9U3MCxJM9WSyk620i9IzS_ISQVSRcX5eVbJGZk5KUWpeQD43gwTKAAAAA&sa=X&ved=0ahUKEwjgqYCi9oTbAhUGKywKHbHWAgcQ6BMInAEoADAS
https://www.google.se/search?newwindow=1&q=cicero+tullia&stick=H4sIAAAAAAAAAOPgE-LQz9U3MCxJM1XiBLHSCvIKDbWkspOt9AtS8wtyUoFUUXF-nlVyRmZOSlFqHgBI97DpMwAAAA&sa=X&ved=0ahUKEwjgqYCi9oTbAhUGKywKHbHWAgcQmxMInQEoATAS
https://www.google.se/search?newwindow=1&q=cicero+the+younger&stick=H4sIAAAAAAAAAOPgE-LQz9U3MCxJM1XiBLHS8pLTDbSkspOt9AtS8wtyUoFUUXF-nlVyRmZOSlFqHgDBGFyGMwAAAA&sa=X&ved=0ahUKEwjgqYCi9oTbAhUGKywKHbHWAgcQmxMIngEoAjAS
https://www.google.se/url?sa=i&source=imgres&cd=&cad=rja&uact=8&ved=2ahUKEwjn4qus9oTbAhVDiSwKHUHtALAQjRx6BAgBEAU&url=https://sv.wikipedia.org/wiki/Cicero&psig=AOvVaw10WmqX8SpV7-d0kazqbTmh&ust=1526377745945594
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 AB SYS BAF DJ LS TC 
 
 

 
 
De latinska orden ovan betyder: Slutförda arbeten är tillfredsställande                     

 


